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M Ø D E R E F E R A T  21. OKTOBER 2024 

Forum Saxo Studienævn  

Møde afholdt Onsdag den 23. oktober 2024 kl. 13-15.  

Sted Lokale 12.3.07  

Referent Sara Holm-Meier  

Til stede 

Sofie Lene Bak (SLB), Madeline Sophie Rohde (MSR), Rasmus Løvgreen 

(RL), Katrine Skov Pedersen (KSP), Pernille Foss (PF), Tine Damsholt 

(TD), Philip Neie Pedersen (PNP),  

 

Desuden deltog 

Lasse Sonne (LS), Anders Holm Rasmussen (AHR), Peter Edelberg (PE), 

Natacha Ægidius Bengtsson (NÆB), Mikkel Bille (MB),  

 

Casper Sylvest deltog på punkt 4. 

 

Afbud fra 

Kristina Winther-Jacobsen, David Bloch, Anne-Marie Videbæk Lassen, 

Lisa Marie Andersson,   

Dagsorden 

Ad 1) Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt uden bemærkninger. 

 

Ad 2) Godkendelse af referat fra mødet den 18. september 2024 

Referatet blev godkendt med en enkelt præcisering. 
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SIDE 2 AF 3  

Ad 3) Meddelelser 

LS oplyste, at de tilvalgspakker, der nu er godkendt og kan arbejdes videre 

med, ligger på KUnet. 

LS orienterede om, at til E25 er GAI et godkendt hjælpemiddel til eksamen 

ved prøver hvor alle hjælpemidler er tilladt. Fagene skal derfor ændre 

nuværende studieordninger, hvis GAI skal begrænses. Der er kommet 

forslag ind til studieordningsændringer, som kommer i skriftlig høring 

snarest muligt.  

LS mindede i den forbindelse om, at brugen af GAI skal indtænkes i 2026-

studieordningerne. 

SLB berettede, at GAI også har været i fokus i Forum for Studienævn. Når 

fagene drøfter GAI, vil TEACH meget gerne være behjælpelig med ideer til, 

hvordan GAI kan bruges. Fagene kan skrive til SLB, der kan formidle 

kontakten til TEACH. 

SLB orienterede om, at de faglige mål til det mundtlige specialeforsvar, som 

har været i skriftlig høring, er endt med at være de oprindeligt foreslåede, 

fordi de skal være så brede som muligt. SLB opfordrer dog fagene til at 

bruge deres forslag til faglige mål til det mundtlige specialeforsvar i 2026-

studieordningerne. 

PF spurgte, om der også kunne være mundtligt forsvar til BA-projekter, for 

på samme måde at forhindre snyd med GAI.  

LS forklarede at ressourcerne er faste, og hvis BA-projektet skal forsvares, 

bliver prøven dyrere, og andre prøver vil så skulle gøres tilsvarende 

billigere. 

 

Ad 4) Besøg af institutleder Casper Sylvest i forbindelse med 

sektordimensioneringen og KA-reformen 

CS redegjorde for sektordimensioneringen og KA-reformen, kriterierne og 

tallene bag. Herefter en række spørgsmål til CS. 

 

Ad 5) Faglig fordeling af forskningsområder for F25 

TD sender en oversigt til SHM over, hvilke kurser Etnologerne kan følge.  

Historikerne kan ikke følge forskningsområderne om ’Protreptikkens 

historie i Antikken’ og ’Praksis og teori i arkæologisk illustration og 

registrering’. 

Arkæologerne og filologerne kan frit vælge mellem alle forskningsområder. 

Herefter en diskussion af, hvordan undervisning og portfoliobestemmelser 

tilrettelægges på forskningsområderne. På nogle forskningsområder er nogle 

undervisningsgange omlagt til individuel vejledning, ligesom de forskellige 

portfoliobestemmelser har forvirret de studerende. 

Det blev aftalt, at de forrige semestres portfoliobestemmelser sendes med 

indkaldelsen til mødet i november, når blandt andet forskningsområderne 



 

 

SIDE 3 AF 3 skal evalueres i forbindelse med 2026-studieordningerne. 

 

Ad 6) Løbende drøftelse af studiemiljøet 

Phronten har et fagligt og sociale samarbejde med de studerende på Aarhus 

Universitet. 

Klassisk arkæologi og Phronten planlægger en tur til SDU. 

 

Ad 7) Planlægning af KA-studiestart (fra årshjul)  

Studienævnet afventer Studievejledningens Karriereteam - LS spørger 

Studievejledningen. 

 

Ad 8) Merit-og dispensationssager 

Studienævnet havde ingen bemærkninger til den rundsendte liste. 

 

Ad 9) Evt. 

SLB mindede om juleafslutningen, som holdes umiddelbart efter mødet den 

11.december. 

PF orienterede om, at Tim Flohr Sørensen, der er underviser i Humanistisk 

videnskabsteori har tilbudt at deltage i mødet i november, når 

kursusevalueringen for kurset skal drøftes i forbindelse med udarbejdelsen 

af de nye studieordninger. 

SHM sørger for at invitere Tim. 
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